
Kõrgkooli pääsenud noormehed ei 
mahu kaitseväkke

Sajad endale suve lõpuks 
otse gümnaasiumipingist 
kõrgkooliseinte vahele tee 
vabaks võidelnud noorme
hed võivad unustada 
mõtte ajateenistuse 
läbimisest enne üli- 
kooliõpingute algust, sest 
kaitsevägi ei suuda neid 
vastu võtta.

”Mulle öeldi, et minu aas
takäigu poistel pole lootustki 
tänavu kaitseväkke pääseda,” 
ütles Paide ühisgümnaasiumi 
lõpetanud Rainar Õisma.

Kirde riigikaitseosakonna 
kutsealuste osakonna ko
husetäitja Kaido Kukneri selgi
tuste kohaselt ei pääse Õisma 
ning teised enne ülikooli kait
seväkke kippuvad noormehed 
kasarmusse, kuna nende riigi
kaitseosakonnast sügisel püssi 
alla saadetavate noormeeste arv 
250 kinnitati mullu. Toona 
kehtinud kaitseväeteenistuse 
seadus võimaldas värsketel tu
dengitel õpingute tarbeks 
ajapikendust taotleda. ”Selle

tõttu ei ole ka nende poistega 
arvestatud,” selgitas Kukner.

Kõrgkooli pürgivatelt noor
meestelt võib tema hinnangul 
Kirde riigikaitseosakonda 
laekuda umbes 150 
sooviavaldust alustada sügisel 
ajateenistust kaitseväes. Osa 
kutsealustest praagib arstlik 
komisjon välja, kuid sellest 
hoolimata peab Kukneri sõnul 
ligi poolsada poissi ootama 
järgmist kaitseväkke kutsumist 
tuleva aasta jaanuaris.

Pärnus asuva Lääne riigikait
seosakonna ülema Kaupo Ku
ninga alluvad on senini saatnud 
kutsed väeteenistusse ilmu
miseks umbes 200 noormehele, 
kuid kaitseväkke minekut jääb 
siiski ootama 355 arstide poolt 
kõlblikuks tunnistatud kutse
alust.

”Meil vedas niigi palju, et 
Pärnu jalaväepataljon tuli vastu 
ja lubas kuni 20 meest üle normi 
vastu võtta,” märkis Kuningas.

Need paarkümmend kohta 
lähevad tema kinnitusel üli- 
koolipinki pääsenud poiste

käsutusse, kuid sellestki jääb 
väheks, sest 240 kõrgkooli pür
gijast vaid üks ei tahtnud kohe 
ajateenistusse minna.

”Üks poistest saatis minu ko
hta isegi kaitseministeeriumisse 
kaebuse, et miks klassivennad 
pääsevad sõjaväkke, aga tema 
mitte,” ütles Kuningas. ”Aga 
midagi pole teha - väeosad on 
täis.”

Lõuna riigikaitseosakonna 
ülem Madis Kraav ütles, et 
nende eesmärgiks on kõigepealt 
teenistusse võtta vabatahtlikud 
ning seejärel keskkoolipingist 
tulnud ajateenijad.

Kaitseminister Jüri Luige 
sõnul ei suuda kaitsevägi kõiki 
kutsealuseid vastu võtta, kuna 
puudub vastav infrastruktuur 
ning napib koolitamiseks va
jalikke ohvitsere ja allohvitsere.

”Pole kahtlust, et meie eelis
tus on võtta haritumaid ja mo- 
tiveeritumaid inimesi, kes ise 
soovivad ajateenistusse minna,” 
tähendas Luik.

Kaitseministeeriumi avalike 
suhete osakonna ülem Madis

Mikko ütles Postimehele, et 
haritud poiste eelistamine kait
seväkke kutsumisel on selge 
poliitiline juhis kaitsejõudude 
peastaabile ning riigikaitseosa
kondadele, mille täitmisega tu
leb harjuda. Kui tänavu võetakse 
kaitseväkke kokku 3230 meest, 
siis järgmisel aastal peaks see 
number olema paarisaja võrra 
suurem, lubas Mikko.

Samas nõuavad kaitse
jõudude peastaapi minister 
Luige allkirjaga saabunud kait
seministeeriumi kaitsepolii- 
tilised juhised järgmisel aastal 
ajateenijate hulga vähendamist 
kaitsejõududes ligi 500 võrra 
ehk 2700 meheni.

Kevadel, kui võeti vastu uut 
kaitseväeteenistuse seadust, 
lubasid nii poliitikud kui amet
nikud, et kõrgkooli pääsenud 
noortel on võimalus kohustuslik 
ajateenistus läbida enne õpin
gute algust.
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